
                                                                                                                                                                                                               

Svar på Interpellation av Mirja Räihä (S) till 
äldreborgarrådet Erik Slottner (KD) om 
timanställda
Dnr KS 2020/1218

Mirja Räihä (S) har i en interpellation den 28 september 2020 ställt sex 
frågor vilka härmed besvaras:

1.  Vilka åtgärder har Erik Slottner vidtagit hittills och vilka insatser 
avser Erik Slottner vidta framöver för att åstadkomma fler trygga 
anställningar i äldreomsorgen?
Majoritetens budget för 2021 innebär en avsevärd satsning på 
äldreomsorgen. Inte minst inom hemtjänsten leder höjningen på 
4,5 % till att fler kan tillsvidareanställas. Även bland den 
visstidsanställda personalen med timavlöning har vi dock höjt 
nivån genom att schemalägga personalen under flera veckor, 
vilket ger dem tryggheten att kunna sjukskriva sig.
Den främsta utmaningen inom äldreomsorgen de kommande åren 
ligger dock i att få tag på och behålla utbildad personal. Den som 
är utbildad har nämligen goda möjligheter att bli 
tillsvidareanställd och för mig som äldre- och trygghetsborgarråd 
är det viktigt att de staden väljer att tillsvidareanställa har rätt 
utbildning. Därför sker ett omfattande utredningsarbete som ska 
mynna ut i en yrkesutvecklingstrappa med tydliga kravprofiler för 
att få kalla sig vårdbiträde eller undersköterska i staden. I 
samband med den inventeringen kommer staden att få en god bild 
av vilka kompetenshöjande insatser som behöver göras för att fler 
ska kvalificera sig som undersköterskor eller vårdbiträden.
Vidare behöver arbetsmiljön förbättras. Nytt för i år är ett 
nyckeltal som ska ge information om antal medarbetare per chef 
inom äldreomsorgen. Den har tidigare inte löpande samlats in och 
inte heller alltid på ett likartat vis. Därmed kan vi få en likvärdig 
bild över hela staden, vilken kan ligga till grund för vidare arbete. 
Det sker också ett omfattande arbete med att digitalisera 
äldreomsorgen och först ut är nyckelfri hemtjänst, vilket varmt 
välkomnas av de anställda. 

2.  Hur stor andel av de arbetade timmarna på särskilda boenden 
utfördes av timanställda i april 2020 respektive april 2019?
Det är ingen skillnad mellan 2019 och 2020. De arbetade 
timmarna utgjordes till cirka 30% på VoB

3.  Hur stor andel av de arbetade timmarna inom hemtjänsten 
utfördes av timanställda i april 2020 respektive april 2019?
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Det är ingen skillnad mellan 2019 och 2020. De arbetade 
timmarna utgjordes till cirka 25% i hemtjänsten. 

4.  Hur många av de tidigare timanställda på särskilda boenden har 
fått erbjudande om fast anställning under 2020?
Frågan går inte att svara på. Det finns inga sådana register.

5. Hur många av de tidigare timanställda inom hemtjänsten har fått 
erbjudande om fastanställning under 2020?
Frågan går inte att svara på. Det finns inga sådana register.

6. Hur stora statsbidrag har staden ansökt om för merkostnader för 
äldreomsorgspersonal?
199 167 976 kr i omgång ett och 104 035 035 kr i omgång två. Då 
ingår ansökningsområde G1 (Personal inom hälso- och sjukvård) 
och G2 (Personal inom socialtjänstens omsorg).

Stockholm den 13 januari 2021

Erik Slottner


